

## Franckesche Stiftungen zu Halle

### Caii Velleii Patercvli Historiae Romanae Ad M. Vinicium Cos. Libri Dvo Qvantvm Exstant

Velleius <Paterculus>

Halae, MDCCLXXIX.

VD18 12434159

Cap. V.

---

#### Nutzungsbedingungen

Die Digitalisate des Francke-Portals sind urheberrechtlich geschützt. Sie dürfen für wissenschaftliche und private Zwecke heruntergeladen und ausgedruckt werden. Vorhandene Herkunftsbezeichnungen dürfen dabei nicht entfernt werden.

Eine kommerzielle oder institutionelle Nutzung oder Veröffentlichung dieser Inhalte ist ohne vorheriges schriftliches Einverständnis des Studienzentrums August Hermann Francke der Franckeschen Stiftungen nicht gestattet, das ggf. auf weitere Institutionen als Rechteinhaber verweist. Für die Veröffentlichung der Digitalisate können gemäß der Gebührenordnung der Franckeschen Stiftungen Entgelte erhoben werden.

Zur Erteilung einer Veröffentlichungsgenehmigung wenden Sie sich bitte an die Leiterin des Studienzentrums, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

#### Terms of use

All digital documents of the Francke-Portal are protected by copyright. They may be downloaded and printed only for non-commercial educational, research and private purposes. Attached provenance marks may not be removed.

Commercial or institutional use or publication of these digital documents in printed or digital form is not allowed without obtaining prior written permission by the Study Center August Hermann Francke of the Francke Foundations which can refer to other institutions as right holders. If digital documents are published, the Study Center is entitled to charge a fee in accordance with the scale of charges of the Francke Foundations.

For reproduction requests and permissions, please contact the head of the Study Center, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

urn:nbn:de:gbv:ha33-1-213763

- memoria. quippe, excisa Carthagine ac Numantia, ab alterius nos metu, alterius vindicauit  
 4 contumeliis. Hic, eum interrogante tribuno Carbone, *quid de Tib. Gracchi cade sentiret?* respondit: *si is occupanda reipublica animum habuisset, iure casum.* Et, cum omnis concio adclamasset: *Hestium*, inquit, *armatorum torrens clamore non territus, qui possum vestro moueri,*  
 5 *quorum nonerca est Italia?* Reuersus in urbem intra breue tempus, M. Aquillio, C. Sempronio Coss. abhinc annos CL, post duos consulatus, duosque triumphos, & bis excisos terrores reipublice mane in lectulo repertus est mortuus, ita ut quadam elisaram faucium in ceruice re-  
 6 perirentur nota. De tanti viri morte nulla habita est quaestio: eiusque corpus velato capite elatum est, cuius opera super totum terrarum  
 7 orbem Roma extulerat caput. seu fatalem, ut plures, seu constatam insidiis, ut aliqui prodidere memoriae, mortem obiit; vitam certe dignissimam egit, quae nullius ad id temporis praeterquam auito fulgore vinceretur. Deceffit anno ferme LV I. de quo si quis ambiget, recurat ad priorem consulatum eius, in quem creatus est anno xxxvi. ita dubitare desinet.

I CAP. V. Ante tempus excisae Numantiae, praelara (in Hispania) militia A. Bruti fuit: qui, penetratis omnibus Hispaniae gentibus, ingenti vi hominum, urbiumque potius numero, aditis quae vix audita, *Gallaeci* cognomen meruit.